
LEADER Zuid-Limburg

Verslag:van de 30e vergadeiing van de Lokale Actiegroep (LrAGl

Tijdstip:
Locatie:

dinsdag 20 december 2O22 om 19.30 uur
Van der Valk Hotel Stein-Urmond, Mauritslaan 65 te Urmond.

I Opening en mededelingen
Voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.

Bericht van verhindering is ontvangen van Bertie Bisschops en ElÍan Vanderheijden.

Verder geeft voorzitter aan dat dit de laatste LAG-vergadering is'
Hij bedànkt de leden voor hun inzet en inbreng. Ook het werk als ambassadeur is zeer gewaardeerd

door de initiatiefnemers. Een geweldige verbetering qua functioneren als LAG. En de afgelopen
periode mogen we toch wel trots zijn op de 24 en misschien na vanavond 27 hele mooie projecten die.

we hebben 
-kunnen 

laten ontstaan áankzil LEADER. Het gaat niet alleen om het project maar meer

dat mensen in hun eigen omgeving zich samen pakken en dingen realiseren. Krachtig werken in een

krachtige regio, daar heeft LEADER dan toch een bepaalde bijdrage aan geleverd, nogmaals hartelijk

dank hiervoor.

Voorzitter deelt voor de goede orde mee dat vanavond formeel de definitieve beoordelingen

plaatsvinden van :

Project Kwallef van Vliek.

Project Puurvandewall op naar de toekomst en

Project zichtbaar Maasverleden De Bath Urmond.

2 Versfag van de 29't" LAc-vergadering (9 november 2O221

Er zijn geen tekstuele en inhoudelijke opmerkingen.

Verslag is hierbij goedgekeurd.

3. Bespreking en definitieve beoordeling proiect Kwallef van Vliek

Voorzitter heet de initiatiefnemers van het project Kwallef van Vliek welkom en nodigt hun uit een

nadere toelichting/presentatie te geven en de zielvan hun project met de LAG te delen.

Daarna zullen de leden van de LAG vragen stellen.:Deze dienen door de initiatiefnemers beantwoord

te worden.
Aansluitend gaat de LAG intern de zaak beoordelen en de secretaris zal uiterlijk morgen aan

initiatiefnemers doorgeven of er wel of niet positief is beoordeeld. Later volgt ook nog de

schriftelijke beoordeling.

Henk Urlings - projectleider werkgroep "Kwallef van Vliek";

Paul Curfs - eigenaar moestuincomplex,
Wim Gresel- lid van de werkgroeP en
petër Ummels - lid van de werkgroep lichten aan de hand van een power point presentatie hun

project Kwallef van Vliek toe.
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Samenvatting / beschrijving van inhoud en doel van het project:
Het project is gericht op het reconstrueren van de historische moestuin op het Landgoed Biesenberg
(gemeente Meerssen)en is opgedeeld in drie delen:

1. Het restaureren van de monumentale muren rondom de tuin. Deze muren zijn
rijksmonument en dateren van midden Lge eeuw;

2. Het landschappelijk verfraaien van de entree en het reconstrueren van de boomgaard door
het aanplanten van hoogstamfruitbomen, voorts het realiseren van een berging en3. Het herbouwen van de eerder aanwezige gebogen serre (vroeger ook een wezenlijk
onderdeel van de historische moestuin bij kasteel Vliek).

De historische moestuin geraakte in onbruik en is in de tweede helft van de vorige eeuw verworden
tot weiland.

Vrijwilligersvan de werkgroep Kwallef van IVN Ulestraten gaan de historische moestuin van kasteel
Vliek terugbrengen naar hoe die zo'n 100 jaar geleden was. Op de plek waar vroeger een boogserre
stond, gaan ze een nieuwe gebogen serre bouwen. Ook gaan ze de monumentale lge-eeuwse
moestuinmuren restaureren en een voormalige fruitboomgaard weer aanplanten met oude rassen.

Het moestuin complex is onderdeelvan de Landgoed Biesenberg in gemeente Meerssen en is
eigendom van de familie Curfs, die actief betrokken is bij dit initiatief. Na afronding van dit project
zal alles zichtbaar zijn en zullen gedeelten worden opengesteld voor wandelaars en andere
bezoekers' ook zullen de ruimtes worden gebruikt voor educatieve ecologische programma,s.
Verder wordt er een rondwandeling ontwikkeld.

ln de moestuin bij kasteèlVliek zijn een paar eeuwen lang groenten en fruit gekweekt voor de
bewoners; tot halverwege de vorige eeuw. Daarna is de moestuin veranderd in een weiland en is de
boogserre ve rva I len en u iteindelijk gesloopt.

Kwallef
Sinds 2014 gebruiken vrijwilligers van IVN Ulestraten het moestuindeel. Zij hebben dit de naam
"Kwallef van Vliek" gegeven. "Kwallef is het Ulestratense woord voor "moestuin,,. Het erfgoed
kwam opnieuw tot leven en is uitgegroeid tot een kleurrijk geheel, met meerdere groentepercelen
en bloemranden. De nadruk ligt op biologisch tuinieren, educatie en duurzaamheid. Wekelijks
werken kinderen van basisschool De Triangel mee met de vrijwilligers. Zo leren zij grond te
bewerken, te zaaien, te planten en te oogsten.
De ingang van de tuin is goed zichtbaar wanneer je het dorp binnenkomt. Deze entree wordt
verbeterd. De "kwallef' krijgt een eigen ingang met een hek en een informatiebord, zodat de locatie
meer opvalt en toegang biedt aan recreanten, voorbijgangers en bezoekers.

Boomgaard
Het deel van het moestuincomplex dat vroeger een boomgaard was, wordt weer een
fruitboomgaard' Hier komen ongeveer L1 hoogstam-fruitbomen van verschillende rassen

Voorzitter bedankt initiatiefnemers voor hun uitgebreide toelichting en geeft de LAG-leden nu de
mogelijkheid om vragen te stellen.

Jo Dohmen
Heeft geen vrctgen, hij is ambassodeur geweest van dit project.

Peter Geenen
Vroag: rk he b het ge noegen gehad o m b ij de voorlo pige presentati aanwezig te aln tn U lestrate n ik
heb met VE be la ngstel ing kenn ts gen omen van het project en de p roble me n bin nen het ject te
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de jeugd toe te laten in de boomgaard en in die tuin dan heb je een geweldig mooi project, zeker

omdat daar een relatie ontstaat tussen de bewoners en de mensen die dit initiatief hief presenteren

Dus volle lof over het project zelf. Complimenten; Verder dus geen vragen meer.

EmielHenckens
Vraag: tk heb het genoegen gehad om destijds bij de presentatie aanwezig te zijn. Ben heel

enthousiast. Toch de vraag over de exploitatie, er zullen altijd onvoorziene kosten zijn. Neem die

onvoorziené kosten mee in de begroting. Met andere woorden hoe hebben jullie op een bepaalde

manier voor jullie zelf in beeld wat de jaarlijkse lasten zijn en hoe worden die gedekt. Het hoeft geen

uitgebreide begroting te zijn, maar wel een inzicht in de jaarlijkse kosten en hoe die gedekt worden.

Antwoord: We organiseren jaarlijks meerdere kleine evenementen in diverse vormen en voor een

breed publiek. Het lukt ons om e.e.a. kostenneutraal te organiseren en levert meteen een bijdrage

voor onvoorziene kosten.

Jan Bormans
Vraag: lk ben niet bij de presentatie geweest ik heb het projectplan gelezen en ik heb een nog

betere indruk gekregen van de presentatie die jullie net hebben gegeven, ik kijk er positief tegenaan

maar ik heb een vraag. Als het project helemaal klaar is en ik zoek in het Kadaster op wie eigenaar is

van het stuk grond wat staat dan daar?

Antwoord: De heer Curfs, hij is en blijft de eigenaar van dat stuk grond. Er is tussen de Stichting

Kwallef en de eigenaren van de percelen een beheersovereenkomst opgesteld dat zij de percelen

voor 5 jaar mogen gebruiken.

Peter Erkens
Vraog: De grond wordt door de heer Curfs langdurig beschikbaar gesteld en de grond is en blijft ook

eigendom van de heer Curfs. Wat is de meerwaarde voor jullie in dit project, wat is jullie drive, is dit

om waarde toe te voegen aan dit perceel?

Antwoord: de heer Curfs deelt mee dat hij de grond in 2000 heeft gekocht en sindsdien willen ze

alleen maar verbeteren en investeren voor de natuur.

Aangevuld wordt dat de heer Curfs en ook zijn echtgenote onderdeel/ leden van de stichting de

Kwallef zijn.

Secretaris vult aan dat de vrijwilligers van de Kwallef bezig zijn een stichting op te richten en een

beheer/gebruikersovereenkomst zijn op aan het stellen met de heer Curfs. ln die

beheersovereenkomst komen allerlei zaken te staan ook wat gebeurt er als Curfs de grond gaat

verkopen wat gebeurt er dan. Dat wordt allemaal vastgelegd in de overeenkomst. De overeenkomst

wordt opgesteld tussen de Stichting Kwallef en de eigenaren, familie Curfs. Hierin wordt het gebruik

van de percelen gewaarborgd voor een periode van 5 jaar.

Hub Meijers
Vroog: Jullie hebben ook gesproken met scholen en daar was de gemeente ook erg in

geïnteresseerd. Wat zijn de intenties van de scholen, kunnen jullie daar iets over vertellen?

Antwoord: Leerlingen komen op een vaste middag in groepjes naar de tuin, ze worden opgehaald. ln

de moestuin, de Kwallef, hebben wij voor de scholen segmenten ingericht en zo'n groepje wat komt

is verantwoordelijk voor één van de zes segmenten en die verbouwen daar hun eigen groenten'

Daar volgt ook wisselteelt op, het is allemaal biologisch. Wij leggen het ook uit aan de groepen. Zij

zaaien, planten maar ze oogsten ook. Zij maken dus een heel jaar die cyclus mee. Wij hebben met de

school dat ook vastgelegd in een contract dat ondertekend is door ons en door de schooldirecteur.

Voorzitter bedankt initiatiefnemers en wenst hun veel succes met het ontzettend mooie project.

Voorzitter merkt op dat de LAG zich nu gaat beraden. lnitiatiefnemers worden van de uitslag hiervan

zo snel mogelijk op de hoogte gebracht door de secretaris.

lnitiatiefnemers danken de commissie en verlaten de vergadering.
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Voorzitter vraagt nu formeel aan de aanwezige leden of zij akkoord zijn met de pre beoordeling

Peter Geenen:
lk had verder geen vragen meer en als je ziet waar de initiatiefnemers mee bezig zijn en wat ze
willen en de schoolkinderen die erbij zijn en de bewegingen van onderaf dan denk it ort 1. .tt"
regels van LEADER kunt invullen en dat was voor mij de reden om hier niks meer aan toe te voegen
Akkoord.

Peter Erkens:

ln principe een leuk project. Maar ik vind het jammer dat niet meer met groente gedaan wordt. wat
dit is toch eten. Verder akkoord

Jan Bormans
Akkoord.

Emiel Henckens
Er is eigenlijk maar een heet hangijzer en dat is de beheersovereenkomst. Daar moet goed in
veiwoord zijn hoe je het gaat regelen. En de opmerking bij de voorlopige beoordeling van 5 jaar
vastleggen en niet wat er daarna gebeurd heeft míj ertoe overgehaald en sta ik er poiitief in.
Akkoord.

Voorzitter merkt op dat hiermee het project Kwallef van Vliek, inclusief de bijbehorende
puntentelling, formeel door de LAG positief beoordeeld is. i

Benadrukt wordt wel dat wil men voldoen aan de eisen van Europa dat er wel door de op te richten
Stichting, voordat begonnen wordt met de uitvoering, een langjarige (5 jaar) beheersovereenkomst
wordt gesloten met de eigenaar.

Bespreking en definitieve beoordeling project Puurvandewall op naar de toekomst

Voorzitter heet de initiatiefnemers van het project Puurvandewall welkom en nodigt hun uit een
nadere toelichting/presentatie te geven en de ziel van hun project met de LAG te delen.
Daarna zullen de leden van de LAG vragen stellen. Deze dienen door de initiatiefnemers beantwoord
te woiden.
Aansluitend gaat de LAG intern de zaak beoordelen en de secretaris zal uiterlijk morgen aan
initiatiefnemers doorgeven of er wel of niet positief is beoordeeld. Later volgt ook nóg Oe
schriftelijke beoordeling

Vader (Mart) en zoon (Magiel)vandewall lichten mondeling het project puurvandewallop naar de
toekomst toe.

Samenvatting / beschrijving van inhoud en doel van het project:
ln Eckelrade telen Marie, Mart en Magiel Vandewallgroente en fruit op biologische wijze en maken
ze Limburgse fruitstroop volgens een eeuwenoude traditie. De producten worden verkocht aan
consumenten via een boerderijwinkel en bezorgdienst. Omdat de locatie te klein is geworden,
verhuist de onderneming in 2023 naar een carréboerder.ij in Bruisterbosch, een buurtschap in de
gemeente Eijsden-Margraten. Daar is voldoende ruimte om de biologísche teelt uit te breiden en om
onder de naam Puurvandewall een ontvangstruimte met kookgelegenheid in te richten.
Vanuit de ontvangstruimte is de stroopmakerij te zien. oe ontvingstruimte wordt het hart van het
bedrijl met proeverijen, workshops en audiovisuele presentaties rondom het thema ambachtelijke
stroopmakerij en andere educatieve activiteiten. De ontvangstruimte is ook beschikbaar als een
ontmoetingsplaats voor Bruisterbosch.
Volgens de gemeente Eijsden-Margraten zal door de vestiging van puurvandewall de hoeve een

ssende en i rerende herbestemmi Een herbestemmi die niet enkel het hucht
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Bruisterbosch opwaardeert, maar ook van betekenis is ver daarbuiten. Het bedrijfsconcept sluit aan

op, volgens de gemeente, prioritaire thema's, te weten Landschap, Duurzaamheid en Kwaliteit van

Leven.

Voorzitter bedankt initiatiefnemers voor hun uitgebreide toelichting en geeft de LAG-leden nu de

mogelijkheid om vragen te stellen.

Jos Brands was ambassadeur van dit project en heeft aangegeven te willen stoppen als LAG-lid en is

ook vandaag niet aanwezig.

Jo Dohmen
Vraag: lk ben onder de indruk hoe het allemaal is opgeschreven in het projectplan.

Kunnen jullie een verband leggen met andere projecten van LEADER.

Antwoord: Wij hebben zelf zeer actief meegewerkt / meegedacht met de initiatiefgroep van project

Gedeelde Weelde. Ook de projecten de Reusch en tuin Maastricht zijn bekend bij initiatiefnemers.'

Peter Geenen
Vraag: Wat mij zeer aanspreekt in jullie project is de manier hoe jullie op biologische wijze de

groente en fruit telen. Als tweede wil ik hieraan toevoegen dat het heel erg knap is dat jullie nog

stroop maken op ambachtelijke wijze zoals dat vroeger al gebeurde. En dat directe verkoop aan

consumenten via de boerderijwinkel en bezorgdienst plaatsvindt.

lk las verder in de stukken dat jullie vanaf het begin hebben meegedaan aan het project Gedeelde

Weelde, dat versterkt onze LEADER gedachte.

Daarbij las ik dat jullie geen fruit en groente weggooien. Dat sprak mij ook enorm aan gezien de

enorme verspilling van voedsel

Verder het feit dat zoon en vader dit project samen doen en durven op te pakken, dat alles bij elkaar

vind ik het een prima project. Verder geen vragen.

Peter Erkens
Vroog: lk neem aan dat alleen van de slechte kwaliteit van de appels stroop gemaakt wordt of wordt

van alle appels stroop gemaakt?

Antwoord: Van de hoogstamfruitbomen wordt zeer veel stroopfruit geproduceerd' Aan

verwerkingsfruit hangt een heel ander kaartje aan dan aan consumptiefruit. Ons doel is om

consumptiefruit te produceren, dit uit te sorteren en de uitval te verwerken tot stroop. Wé maken

dusdanig veel stroop dat we niet alleen genoeg hebben aan onze eigen uitval maar ook andere nodig

hebben.
We hebben samenwerkingsverbanden hier in Zuid-Limburg maar ook in Zeeland. Ons doel is

consumptiefruit te produceren, dat is ons hoofddoel. Bij biologische teelt zit daar altíjd relatief veel

uitval bij. Daar maken we lekkere stroop van en bewaren we in een potje. Wat er nog overblijft aan

afual tijdens de prgductie, gaat naar de varkens. ln het hele proces gaat niets verloren'

Jan Bormans
Vroog: lk heb gezien dat Mart Vandewall met zijn vrouw en zoon Magieleen VOF vormen. Jullie zijn

nu op een punt gekomen dat jullie meer willen maken van het boerenbedrijf. Jullie hebben de keuze

gemaakt zoals dat hier in het projectplan staat omschreven. lk vind dat een interessante keuze en te

respecteren manier van een ondernemer om verder te gaan en daar is niets mis mee, dat is prima.

Maar dat is in mijn ogen niet datgene wat LEADER zoekt, want ik zie niks van onderop. lk zie alleen

een ondernemersfamilie die uitbreiding en verbeterring zoekt en ik zie geen enkele reden in het

totale stuk terugkomen van eisen die van onderop komen, die eisen stelt LEADER.

Míjn vraag nu is hoe kijken jullie daartegen aan.

LEADER is een bottum-up proces. Vraag hoe zijn jullie verbonden met het achterveld/de omgeving?

Antwoord: Zie antwoord hieronder bij Emiel Henckens.
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Emiel Henckens:
Vroog: We hebben toen we in het voorjaar bij jullie waren is exact dezelfde vraag teruggekomen,
weliswaar anders verwoord maar toch. We hebben het over het commerciële familiebedrijf gehad,
maar we hebben toen ook het advies meegegeven: laat nu zien hoe de omgeving meegetrokken
wordt in het initiatief en dat heb ik nu ook in het stuk gemist. Het staat er wel in maar hoe hebben
jullie gedacht om dit toch meer vorm te geven dan dat nu op papier staat of kan dit nog op papier
komen? Daar zit mijn vraag en dat sluit nauw aan op hetgeen Jan Bomans vraagt.
Voorzitter vat samen: Kunnen jullie iets meer vertellen hoe jullie in die nieuwe omgeving zich
verhouden met die omgeving?.
Antwoord: We hebben nagedacht over een aantal suggesties die in het voorjaar gegeven zijn. We
hebben gezocht naar kansen voor samenwerking met kleinschalige fruitproducenten. Begrip is er
voor de logistieke problemen en voor de biologische certificering en de daaraan verbonden eisen.
wij zijn scAL gecertificeerd en dit kun je niet zomaar vermengen met kapfruit.
Een ander punt is dat wij de samenwerking zoeken met een bio-producent annex handelaar die
gevestigd is in Luik.

Verder zijn onze klanten zeer belangrijk. We zijn niet op zoek naar meer geld maar naar meer
verbinding. We hebben tot aan dit LEADER project altijd samengewerkt met klanten. We krijgen veel
vragen van klanten over de hoogstamfruitbomen, verzoeken voor rondleidingen van klanten en
scholen. Hoogstamfruitteelt leeft bij veel liefhebbers. Er heeft zich. een groep van liefhebbers om ons
bedrijf heen verzameld die niet alleen kennis willen opdoen maar zelfs in het verleden heeft
meegefinancierd aan een onderdeel van ons bedrijf. Er is veel vraag van mensen en scholen die ons
bedrijf willen bezoeken. Daar kunnen we nu geen gehoor aan geven omdat we geen ruimte hebben
om groepen te ontvangen. De nieuwe locatie heeft meer ruimte en dit zouden we graag willen
gebruiken om een ontvangstruimte in te richten.

Voorzitter heeft een vraag over het proeflokaal. Hoeveel mensen komen daar per jaar?
Antwoord: Er zijn toch wel 40 tot 50 mensen per week daarmee bezig. En als er schoolprojecten zijn
dan ontvangen we die ook.
Op de vraag van de voorzitter of er ook scholen komen wordt geantwoord dat er
samenwerkingsverbanden zijn met scholen.

Voorzitter bedankt initiatiefnemers en wenst hun veel succes met het project. Voorzitter merkt op
dat de LAG zich nu gaat beraden. lnitiatiefnemers worden van de uitslag hiervan zo snel mogelijk op
de hoogte gebracht door de secretaris.
lnitiatiefnemers danken de commissie en verlaten de vergadering.

Voorzitter vraagt nu formeel aan de aanwezige leden of zij akkoord zijn met de pre beoordeling.

Jo Dohmen: Onder de indruk van hoe het project ontstaan is, ben ervan overtuigd dat
initiatiefnemers alles van onderop pakken. Sta er positief in. Akkoord.
Peter Geenen: Laat ik zo zeggen, als ik ze hoor praten over datgene wat ze afgelopen jaren gedaan
hebben en nu nog doen had dit wat duidelijker in de tekst moeten staan. En dat staat er niet in.
Emiel heeft dat bij de eerste presentatie al gevraagd. Tussen de regels door lees je alles wat ze nu
doen. En zeg je ook dat dit project van onderop geboren is. Alleen als je sec kijkt naar de mensen en
je ziet ze als pure ondernemers die daar zijn om winst te maken dan heb je aanknopingspunten om
dat niet te geloven of niet te zien. Dan moet je toch wel heel goed in de tekst duiken. ln die zin
geloof ik hoe de initiatiefnemers uiteindelijk in elkaar zitten en hoe ze hun bedrijf verder willen
ontwikkelen en blijf ik positief t.o.v. hun project Akkoord.
Emiel Henckens: Het is toen aan de orde geweest en nu vind ik het nog steeds hetzelfde.
Eindconclusie: Vooral door de toelichting akkoord.
Het extra geld wat ze vragen is om meer verbinding te realiseren. Dus het is niet of het van onder uit
zelfsta komt nee o niseren de verbindi en daarvoor hebben het ld nod Het zou
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voor mij veel krachtiger geschreven moeten ziin.7e hebben wel de intentie dit te doen. Dat v

positief. Akkoord
De puntentelling onder het selectiecriterium LOS-DOELEN: Het project koppelt behoeften en vraag

uit de stedelijke gebieden aan verdienmodellen op het platteland wijzigen van 0 naar 1.

Jan Bormans: Wij mogen geen suggestieve vragen stellen. Maar wat ik dan van de voorzitter en de

adviseur hoor, vind ik een suggestieve beoordeling in positieve zin en dat vind ik dan ook niet goed.

Ten tweede: lk kan niet uit de stukken ophalen hoe goed ik ook lees dat het van onderop komt. Er is

een lokaal en daar gaan ze iets mee doen.

Secretaris en adviseur van dit project geeft een toelichting over het principe van onderop.

Er zijn 16 criteria nodig die allemaal beoordeeld dienen te worden en niet alleen het criteria van

onderop. Dit is één aspect van de 15 criteria. De filosofie van LEADER heeft zich vertaald in die 16

criteria, dit is onze werkwijze, spelregels.

Jan Bormans is na toelichting akkoord.

Peter Erkens:
Van onderop vind ik ook dat een bepaald project/initiatief gesteund wordt door middel van een

financiële bijdrage. lk heb een goed gevoel over dit project. Akkoord.

Voorzitter concludeert hiermee dat het project PuurvandeWall, inclusief de gewijzigde puntentelling

zoals aangegeven door Emiel Hendriks, nu in totaal op 28, formeel door de LAG positief beoordeeld

is.

ind ik

Bespreking en definitieve beoordeling proiect zichtbaar Maasverleden De Bath Urmond.

Voorzitter heet de initiatiefnemers van het project zichtbaar Maasverleden De Bath Urmond welkom

en nodigt hun uit een nadere toelichting/presentatie te geven en de ziel/ droom van hun project

met de LAG te delen.

Daarna zullen de leden van de LAG vragen stellen. Deze dienen door de initiatiefnemers beantwoord

te worden.
Aansluitend gaat de LAG intern de zaak beoordelen en de secretaris zal uiterlijk morgen aan

initiatiefnemers doorgeven of er wel of niet positief is beoordeeld. Later volgt ook nog de

schriftelijke beoordeling.

paul Janssen en Rob Janssen lichten aan de hand van een power point presentatie het project

zichtbaar Maasverleden De Bath Urmond toe.

Samenvatting / beschrijving van inhoud en doel van het project:

Stichting Vrijheid Urmond wil verdwenen elementen uit de geschiedenis van de oude Maashaven

weer zichtbaar en beleefbaar maken voor inwoners, lokale ondernemers, toeristen, passanten en

recreanten. Dit wil ze onder andere doen door de contouren van de kademuur die onder de grond

liggen zichtbaar te maken in de bestrating. Schipperspaadjes worden hersteld en de plek van het

klooster en Redershuis worden zichtbaar gemaakt in het maaiveld. Een deel van de oude omwalling

van Urmond zal worden gereconstrueerd en beplant met eetbare bramensoorten. Ook wil de

stichting een boek over de Maashandel publiceren en een boot bouwen zoals dat vroeger gebeurde

en deze boot een plek geven in de "droge" haven. Verder komen er natuurlijke speelelementen die

een rrilatie hebben met de Maas en het Maashandel-verleden van Urmond.

Gemeente Stein juicht het project toe vanwege de ideeën van inwoners en enthousiaste vrijwilligers.

"De plannen passen binnen de ambitie van de gemeente als het gaat over erfgoed, cultuur en

toerisme". De gemeente heeft aleen financiële bijdrage toegezegd.

Voorzitter bedankt initiatiefnemers voor hun uitgebreide toelichting en geeft de LAG-leden nu de

mogeli kheid om vra n te stellen
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Peter Erkens:
Geen vragen.

Jan Bormans:
Geen vragen.

Jo Dohmen:
ls ambassadeur geweest van het project en heeft geen vragen.

EmielHenckens:
Toen initiatiefnemers de eerste keer hun presentatie hebben gegeven waren ze zeer gereserveerd.
Dat kan ik me nog goed herinneren, vooral omdat het enorm ambitieus was. Ze hebben het
teruggebracht tot een behapbare proportie. Verder geen vragen.

Peter Geenen.
ls bij de eerste presentatie aanwezig geweest en had toen vragen over hoe het project de verbinding
heeft met de omgeving. Dit hebben initiatiefnemers nu goed weergegeven in de stukken, anders
was er weer dezelfde discussie gekomen.
Als jongetje vroeger toen ik 7 à 8 jaar was gingen we daar bij de Maas zwemmen, dus ik kan me die
tijd daar herinneren en toen ik trouwde heb ik in Urmond een woning gebouwd en daar gewoond. lk
ben verbonden met dit project.
Verder geen vragen.

Hub Meijers:
Vroog: Jullie moeten veel geld zelf meebrengen. Gaat dit lukken.
Antwoord: We hebben nu een aantal vrijwilligersuren. lk denk dat we daar wel mee uitkomen met
het aantal uren dat we zelf gedaan hebben en ook het aantal uren van de vrijwilligers.
We staan eigenlijk te popelen om te beginnen. Een klein gedeelte moet nog worden opgehaald.
Eventueel een bijdrage aan een aantal mensen vragen en dan hopen we dat we het rond krijgen.

Voorzitter geeft aan dat er verder geen vragen meer zijn en bedankt initiatiefnemers en wenst hun
veel succes met het ontzettend mooie project. Voorzitter merkt op dat de LAG zich nu gaat beraden
lnitiatiefnemers worden van de uitslag hiervan zo snel mogelijk op de hoogte gebracht door de
secretaris.
lnitiatiefnemers danken de commissie en verlaten de vergadering.

Voorzitter vraagt nu formeel aan de aanwezige leden of zij akkoord zijn met de pre beoordeling

Jan Bormans:
Geen vragen. Akkoord

Jo Dohmen:
Akkoord.

Peter Geenen:
lk vind het historisch en een zeer belangrijk project en knap dat zil het zo hebben aangepakt en op
papier hebben gezet. Akkoord.

Peter Erkens:
ls een heel groot project en wat er allemaal bij komt. Geen verdere vraBen. Akkoord

Emiel Henckens:

8



Akkoord

Voorzitter concludeert hiermee dat het project Zichtbaar Maasverleden De Bath Urmond, inclusief

de bijbehorende puntentelling, formeel door de LAG positief beoordeeld is.

6. Rondvraag en sluiting

Voorzitter geeft een toelichting over wat de nieuwe LEADER periode gaat inhouden.

Eind januari 2023 worden 12 organisaties uitgenodigd voor een bijeenkomst om op te halen van

welke input zij willen leveren voor de nieuwe LOS, daar is ook een tekstschrijver bij aanwezig c.q.

eindredacteur die een concept-LOS maakt. Die concept LOS wordt ter beoordeling voorgelegd in de

groep van die 12 organisaties. En daarna willen we met de vereniging Kleine Kernen een toer maken

door Zuid Limburg om ook met burgers en andere organisaties / belanghebbenden te sonderen of dit

de LOS is waarmee de nieuwe periode in wordt ge$aan. Op 1 april 2023 moet dit gereed zijn.

De LAGleden die hebben aangegeven dat zij nog door willen gaan worden hierbij ook betrokken.

Voorzitter bedankt een ieder voor zijn/haar inbreng de afgelopen jaren. Dit was tevens de laatste

LAG-vergadering van deze periode van het programma LEADER.
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ACTIEPUNTEN
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Naam Sector Aanwezig Afwezig

Hub Meijers (voorzitter) privaat X

Jos Brands privaat X

Alice Frijns-Stassen privaat X

Peter Geenen privaat X

Peter Erkens privaat X

Jan Bormans privaat X

Bertie Bisschops Privaat X

Elian Vanderheijden Privaat X

Emile Henckens Privaat X

lo Dohmen privaat X

llse Kortstee (secretaris, niet stemgerechtigd) publiek X

Mirella Lamers (administratie, niet stemgerechtigd) publiek X

Wim Fredrix (niet stemgerechtigd) Publiek X

LEADER Zuid-Limburg

Presentieliist 20 december 2022

vastgesteld 2023,

o
Hub Meijers

Voorzitter LAG Zuid-Limburg

llse Kortstee

Secretaris LAG Leader Zuid-Lim burg
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